
 

 

 

Proces Verbal ședință  
Colegiu Director OAR București   
vineri 08 septembrie 2023,                         
ora 09:00         

Loc desfășurare:  on-line platforma Zoom        

Prezența: fz.-fizic / ol. - online / 
ab-absenți   fz. ol. ab.         

  

Emil Ivănescu    

  

Ana Maria Zahariade    
Irina Meliță    

Cătălin Berescu    

Andrei Fenyo    

Yvonne Toader    
Bogdan Fezi    

  Prezență 0 4 3 Există cvorum 

Au fost prezenți: 
Cornelia Burcuș, Secretar Executiv 
Camelia Săvoiu, responsabil relația cu administrația 

    

 

 

    

    

Se supune la vot Ordinea de Zi Membru CD da nu abț. Concluzie 

 

Emil Ivănescu    

Se aprobă. 
Ana Maria Zahariade    

Yvonne Toader    

Bogdan Fezi    

Se votează: 

  

4 0 0 vot:  4 pentru, 0 împotrivă, 0 abțineri 

1.   Întâlnire PMB + ședință de 
lucru CT + GDL Primării   Membru CD   -            

  

Emil Ivănescu - Sunt câteva puncte pe Ordinea de Zi care reprezintă o trecere în revistă a evenimentelor. Informează că 

filiala a transmis Primarului General solicitarea acordării unei audiențe - câțiva colegi deja și-au manifestat 

interesul. A transmis CT-ului OAR București invitația  de a participa la o întâlnire săptămâna viitoare, dorește 

să stabilească data împreună cu membrii CD.  Crede că e mai bine să facem întâlnirea acum, indiferent de 



răspunsul primarului, crede că așa este mai bine și pentru cei din primărie - să solicităm acum această 

întâlnire, altfel s-ar crea o presiune foarte mare anul viitor, la alegeri.  

- Propune ca într-o săptămâna sau două să organizăm ședința cu membrii CT – personal dorește ca toți 

membrii CT care vor participa să își prezinte opinia vizavi de acest subiect.  

- Informează că arh. Bogdan Fezi a întocmit un material, practic un sondaj, pe care urmează să îl distribui 

întâi membrilor CT  și apoi tuturor membrilor filialei, să începem astfel o campanie de sondaje prin care să 

cunoaștem opinia acestora. Precizează că materialul este cumva întocmit și pe subiectul întâlnirii cu primarul 

– ne va ajuta să pregătim întâlnirea.  

- Precizează că materialul este aproape gata, câteva puncte mai trebuie finisate -  acest subiect se regăsește 

și pe Ordinea de Zi.  

Ana Maria Zahariade - Crede că la întâlnirea cu primarul nu vor participa toți membrii CT. 

- Consideră că ideea domnului arh. Bogdan Fezi cu sondajul de opinie este foarte bună. 

Bogdan Fezi  
- Personal dorește ca în întâlnirea cu CT-ul să discutăm mai întâi - avem întrebări cu privire la obiectivele 

OAR, membrii CT pot bifa și pot adăuga ceva dacă consideră că este cazul. Sondajul conține și 2 rânduri de 

întrebări referitoare la primării - pe scurt, membrii sunt întrebați dacă le ies autorizațiile la timp și dacă susțin 

demersurile primăriei. 

- Oricum, va prezenta sondajului membrilor CD pentru testare și păreri, apoi propune să îl prezentăm în CT - 

l-am face doar pentru CT, este formulat în aplicația google forms.  

- Precizează că a discutat și cu domnul avocat Marcel Toader pentru a se asigura că sondajul este corect din 

punct de vedere juridic. Subliniază că răspunsurile sunt anonime dar rezultatul sondajului îl dăm CT-ului. Pe 

baza sondajului vom cunoaște opinii, sugestii ale membrilor și putem merge la  primar și spune dacă arhitecții 

îl susțin și dacă sunt sau nu mulțumiți. 

2.   Anuală + Piața Universității Membru CD   -            

 

Emil Ivănescu - Informează că, între timp, a semnat un protocol cu PMB, a fost la comisia de evenimente și a rezervat spațiul 

cu statui de la Universitate pentru Anuala 2023 - avem acum un spațiu public în București, spațiu în care 

dorește să organizăm expoziție, ca pe vremuri, cu proiectele câștigătoare de la Anuală. 

- Subliniază că luat spațiul pentru o săptămână, se putea mai mult dar nu crede că ne-am fi putut organiza. 

- Informează că la începutul lunii octombrie avem la dispoziție toată Piața Universității, spațiul cu statui, pentru 

proiectele de la anuală. Subliniază că a pregătit un concept interesat pentru expoziția proiectelor câștigătoa 

re dar nu știe dacă este timp suficient, totul este în grabă înainte. Dorește ca de fiecare dată când facem 

Anuală, să organizăm acolo expoziție dar și spațiu verde să facem niște zone de verde, și să invităm oamenii 

să cultive plante acolo. Ca un memento al spațiilor verzi de acolo. Dorește să facem asta cu ASOP, nu a 

vorbit încă cu Nicolas Triboi – dorește să aducem și un spațiu verde cu Anuala, să aminti ceea ce a fost. 

- Precizează că am obținut spațul și urmează să vedem dacă vom face expoziția, totul este foarte condensat.  

Bogdan Fezi - Este de părere că organizarea expoziției va aduce mai multă vizibilitate pentru Anuală. 

3.   Noua comisie CTATU de la 
PMB Membru CD   -            

 
Emil Ivănescu - Informează că mandatul actualei comisiei CTATU expiră în octombrie sau noiembrie. Conform prevederilor 

Legii 350/2001, această comisie este apanajul primarului - o comisie pe care el o formează dar prin 



solicitarea de a primi recomandări de la organizații profesionale și instituții de învățământ superior. În mod 

normal, Arhitectul Șef va trebui să solicite recomandări și de la Filiala București, a ținut să facă această 

informare  pentru a fi pregătiți. 

- Informează că la reînnoirea CTATU putem avea 2 variante: primarul continuă cu echipa existentă sau cu 

una ușor modificată. Colegii noștri poate iar reclamă că membrii comisiei nu sunt profesioniști și trebuie să 

știm, ca să nu ne ia prin nepregătite.  

- Este de părere că trebuie să trimitem o scrisoare către PMB în care să spunem că dacă doresc sugestiile 

noastre, suntem deschiși. 

- Crede că putem enunța poziția filialei referitoare la componența CTUAT și la întâlnirea cu primarul.  

Ana Maria Zahariade - Recomandă domnului arh. Emil Ivănescu să îl informeze pe Arhitectul Șef despre audiența pe care 

conducerea OAR București o solicită Primarului General. 

4.   Platforma online Atelierul de 
arhitectură OAR București Membru CD   -            

 

Emil Ivănescu - Dorește să prezinte rapid platforma online Atelierul de Arhitectură –  precizează că am  inaugurat în anii 

trecuți acest pachet de programe ca suport pentru stagiari. Informează că a discutat cu arh. Yvonne Toader 

ca în perioada următoare să creăm o platformă pentru prelegeri, cursuri, etc. care să cuprindă și cursurile 

organizate în anii trecuți și acelea pe care urmează să le organizăm în acest mandat.  

- Crede că un punct foarte important este legat de grupul de acțiune cu stagiarii, au mai vorbit despre asta în 

CD. Precizează că dorește să sprijinim activitatea domnului arh. Mihai Munteanu, responsabil de stagiu 

pentru Filiala București, care și-a asumat, la numire, toată activitatea legată de stagiari.  

- Deoarece, în prezent  timpul nu îi mai permite să acopere toate sarcinile cuprinse de această poziție, s-a 

gândit ca arh. Mihai Munteanu  să constituie un grup de acțiune de 1-2 persoane, o echipă cu care să asigure 

activitățile cu stagiarii – i-a recomandat deja o persoană interesată, domnul arh. Emil Roșca și i-a ceruit ca 

la sfârșitul săptămânii să prezinte un plan de acțiune pe perioada până la sfârșitul anului.       

- A luat hotărârea, obținând și acordul doamnei arh. Yvonne Toader, să scoatem din zona de profesional 

activitatea cu stagiarii și, pentru că este o zonă foarte specială, aceasta să rămână sub autoritatea sa, a 

președintelui – arh. Mihai Munteanu își va asuma responsabilitatea grupului de acțiune și a activității acestuia 

urmând ca, dacă grupul nu va funcționa bine în perioada propusă, să ne orientăm către alte persoane.  
- A discutat această nouă organizare și cu arh. Mihai Munteanu care a fost de acord și ne-a mulțumit pentru 

încredere.  

- Referitor la activitatea grupului de acțiune, este de părere că aprecierea noastră se referă la numărul de 

interacțiuni pe care acest grup îl va avea cu stagiarii. Precizează că membrii CD nu se pot substitui 

îndrumătorilor și că, de fapt, coeficientul de promovare este influențat în primul rând de calitatea îndrumării. 

Yvonne Toader - Consideră salutar faptul că arh. Mihai Munteanu, își formează o echipă. Este de părere că este salutar faptul 

că el își formează o echipă, apreciază faptul că arh. Emil Ivănescu i-a cerut să prezinte un plan de acțiune 

și crede că va trebui să stabilim și un sistem de evaluare.  

- Personal este de părere că trebuie să avem în vedere criteriul notelor obținute de stagiari la atestare - cei 

care obțin dreptul de semnătură să aibă o mai bună pregătire față de ce avem acum când media notelor 

obținute de stagiarii filialei este puțin peste nota 6.  

- Propune, ca prim pas, să urmărim calitatea suportului oferit stagiarilor. 

 



5.   Programul de podcast OAR 
București Membru CD   -            

 
 Se propune amânarea discuției – se aprobă. 

6.   Summit „Capitalele Europene” Membru CD   -            

 

Emil Ivănescu - Informează că summit-ul de capitale europene este un eveniment special al toamnei pe care dorește să îl 

organizăm și care va face parte din Anuala 2023. Ediția din acest an va fi mai restrânsă - arh. Bogdan Fezi 

a reușit să aducă câțiva oameni din Franța și el, personal, a invitat câteva persoane din Danemarca. 

- Precizează că în Anuala 2023  avem invitați din Danemarca, Anglia, și Barcelona - oameni care lucrează în 

UE pe New Bauhaus și nZEB. Evenimentul pornește de la tema curatorială a Anualei 2023 - Bucureștiul 

incluziv, componentă New Bauhaus. Informează că tema este construită împreună cu grupul AMAIS și că 

de fapt venim cu o agendă:  Bucureștiul Incluziv ca pregătire pentru alegerile de la anul. Dorește ca la finalul 

summit-ului să semnăm un protocol, un fel de manifest pentru Bucureștiul incluziv. 

- Subliniază că este de fapt vorba despre o declarație - va fi foarte importantă, incluzivitatea nu se referă doar 

la persoane cu dizabilități ci și la accesibilizare, la un spațiu urban de calitate. Consideră că este o temă 

importantă și așteaptă să vedem câți primari vor fi alături de noi. 

- Precizează că tema acestui summit de incluzivitate o vom face împreună cu AMAIS. Evenimentul va avea 

loc la mijlocul lunii noiembrie - Gala Anualei va avea loc pe 16 noiembrie și summit-ul îmbracă Gala. 

Subliniază că tema discuțiilor va fi stabilită împreună cu membrii CD, cere acestora să aibă în vedere acest 

amănunt, dorește ca fiecare dintre cei prezenți să aibă propriul moment în cadrul Galei.  

Bogdan Fezi - Subliniază că ideea era să pregătim pentru la anul acest eveniment ca pe o conferință dar asta necesită luni 

de zile. Personal dorește să invităm să participe la eveniment capitale europene vestice și estice, pentru a 

problemele cu care ne confruntăm. Precizează că acțiunea pe care o organizăm la filială nu ne suprapunem 

peste ceea ce face OAR, noi vom colabora direct cu administrația locală. Informează că au confirmat că 

participarea la summit, din Paris, directorul de relații externe de la institutul Paris Region, arhitect cu dublă 

calificare, bun cunoscător al Europei mai degrabă pe zona administrativă și doamna Corinne Jacquin, 

profesor de arhitectura la Școala de la Belleville, pe zona de cercetare, dar și cu interes pe urbanism și 

arhitectură, organizatoare de concursuri la Berlin, experiență interesantă.  

- Precizează că ideea este să internaționalizăm problema – este de părere că astfel membrii administrației 

locale vor deveni mai atenți și este o experiență din care putem învăța. 

- Subliniază că nu este vorba despre un ”manifest” ci despre o „declarație” pentru București -  ideea este că 

invităm oameni din străinătate și, cum a fost pactul pentru București, îi sensibilizăm să semneze ceva în 

zona arhitecturii. 

 
  

7.   Altele Membru CD   -            

 

Emil Ivănescu - Informează că a obținut luna aceasta înaltul patronaj al ICR pentru Anuala de Arhitectură 2023 și OAR 

București - este prima dată când facem asta, începând cu anul viitor o vom face mai amplu.  

- În acest an vom organiza Anuala și sub auspiciile ICR care, în această calitate va decerna și un premiu în 

această calitate.  



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

- Informează că a creat o relație bună cu cei care manageriază Casa Scânteii, Casa Presei Libere, 

actualmente editura Coresi. La începutul lunii a fost invitat să viziteze spațiile deținute de editură în 

respectivul imobil – a constatat că au multe spații ample, goale, pe care doresc să le transforme în zone 

culturale, va trimite poze.  

- Precizează că se gândește la posibilitatea de a organiza împreună cu editura un fel de centru cultural - 

editura deține multe spații, o parte din acestea au fost preluate de comunitatea artistică, lucru care nu este 

cunoscut, personal dorește ca membrii CD să fie la curent cu situația.  

- Referitor la arhiva OAR București sugerează să încercăm să ne constituim la filială un fond de arhive și de 

materiale ale Bucureștiului. 

 
 
 
Consemnat: arh. Mihai Medvedovici 
 
Avizat:  arh. Cornelia Burcuș, Secretar Executiv 
 
Aprobat:  arh. Emil Ivănescu, Președinte OAR București 


